U2 notes
Učitel/ učitelka = teacher
Magistr/magistra(f) farmacie
Přítel – přítelkyně boy/girlfriend
Sportovec – sportovkyně
Zpěvák - zpěvačka -singer
Herec – herečka – actor,actress
Děkuju/díky  – prosím/není zač
Jak se máš/jak se máte? – Dobře, děkuju. Špatně , tak, tak; nic moc /nyits mots/
+ ujde to
What kind = jaký + on, jaká + ona, jaké + to
Číslo (N it) – Jaké máš číslo (telefon)?
Telefon (M he) – Jaký máš telefon?
!! numbers pronunciation listen to file 10 from U1 online
Numbers:
0 nula
1 jeden+ on, jedna+ona, jedno+to
2 dva +on, dvě+ ona, to
3 tři
4 čtyři /štyři/
5 pět
6 šest
7 sedm /sedum/
8 osm /osum
9 devět  /devyet/
10 deset
Tady = here
Ale = but
Proč= why?
Vedle= next to…
Numbers:

MUSET – HAVE TO/MUST
Já musím			my musíme
Ty musíš			vy musíte
On,ona,to musí			oni musí
Kde= where (place)
Kam = where to  (direction)
Odkud = where from
DIRECTIONS
Nahoře – up
Dole – down
Uprostřed – in the middle
Nalevo/vlevo – on the left
Napravo/vpravo – on the right /fpravo/
Město /mnyesto/ city, town
Vesnice village
Socha – sculpture/statue
Kostel – church
Mešita – mosque
Most – bridge
Řeka – river (Svratka)
PREPOSITION VEDLE (next to): 
Obchod /opchot/- shop – vedle obchodu
Banka – bank vedle banky
Restaurace – restaurant vedle restaurace
Kino – cinema vedle kina
Lékárna- pharmacy vedle lékárny
Nemocnice – hospital vedle nemocnice
Univerzita – university vedle univerzity
Divadlo – theatre vedle divadla 
Škola- school vedle školy
Náměstí – square vedle náměstí
Nádraží – hlavní nádraží vedle nádraží
Zastávka -stop vedle zastávky
Kavárna- cafe vedle kavárny
Hledat= to look for; on, ona, to hledá
Já hledám¨				my hledáme
Ty hledáš				vy hledáte
On, ona, to hledá			oni hledají
Blízko = near
Daleko = far
Vy musíte (you must), ty musíš (you must informal) 
Jít = to walk (on foot) pěšky
Jet = ride, drive, go by (bus) 
Means of transport
Autobus – autobusem (by bus)
Vlak – vlakem (by train)
Tramvaj – tramvají (by tram)
Auto, metro – autem, metrem (by car, by tube)
Asking about the way:
Prosím vás, kde je….(excuse me, where is…)
Prosím vás, nevíte, kde je ..(excuse me, do you know where is..)
Rovně = straight on
Musíte jít = you have to go (walk) = jděte! (order= walk!)




